
 
 

 

 

Bestyrelsesmøde i Stavtrup Dagtilbud 
Onsdag d. 10. marts 2021 

Kl. 19.00 – 20.45 
 

Mødested: Teams 
 

Referent: Jens Peter (Snurretoppen) 
Tilstede: Trine, Dorte Helle, Mette, Vinni, Annamarie, Krista, Line, Katrine & Marie. 

 

Dagsorden: Referat: 

Opfølgning på sidste møde  

Mødet blev aflyst da det var det fælles 

møde med alle forældreråd.  

I stedet blev der afholdt lokale afdelings 

forældrerådsmøder. 
 

 

Der er ingen opfølgning fra sidste møde. 
 

Aula afløser Intra 

1. Hvor ofte kan vi forvente at 

forældrene tjekker Aula? 

 

 

2. Hvor hurtigt forventer man som 

forældre svar på en henvendelse på 

Aula? 

 

1. ’Svartiden’ skal meldes ud, så kan forældrene vælge 

f.eks. at ringe hvis det haster. 

 

2. Man kan forvente at forældrene tjekker et par gange om 

ugen. 

 

3. Hvad ligger der bag: hvis og forklar jeres faglighed. Skriv 

gerne om hvordan vi som forældre kan støtte op om 

jeres tiltag. 

 



 

3. Hvordan kan Aula bedst understøtte 

samarbejdet mellem dagtilbud og 

forældrene? (Eller hvad skal der til 

for at samarbejdet understøttes?) 

 

 

4. Er det vigtigt at I får alle 

informationer eller er det vigtigt at vi 

målretter informationen til fx 

grupperne/stuerne? 

 

5. Hvad tror I der skal til for at vi får 

flest mulige forældre aktivt med på 

Aula? 

 

4. Det er rigtig vigtigt at man bruger filtrene så forældrene 

kan vælge til og fra. Uden filtre kan det vigtige drukne. 

 

5. Kommunikation, ikke diskussion.  

Vigtigt med filtrering ellers kan Aula blive valgt fra. 

Det er vigtigt med klare forventninger til forældrene. 

 

 

Komme-gå-skærm er stadig ikke afklaret. Det kan være Aula 

eller en anden løsning. Det er vigtigt at der kan kommunikeres 

via komme-gå-skærmen. 

Det er muligt at sende fortrolige beskeder via Aula som 

alternativ til e-boks. 

Der er en tro på at det bliver godt med Aula! 
 

Fortælling om det at have faste 

morgenåbnere. 

Formål: At give et indblik i den 

pædagogiske baggrund og den praktiske 

hverdag. 

Alle afdelinger i Stavtrup har faste 

morgenåbnere. Morgenåbnerne deler 

erfaring på tværs af institutionerne.  
 

Vinni & Line om fast morgenåbner: 

Det giver tryghed for børn og voksne at man kan aflevere til 
den samme. Det er særlig godt for de børn som kommer 

tidligt. 
Morgenåbneren modtager også sygemeldinger og sørger for 

vikarer. Det er blevet en rutine fordi det altid er åbneren som 

står for det. 
Børnene møder forskellige voksne i løbet af dagen. For nye og 

for de tidlige børn giver det tryghed.  
Der er mange små detaljer som morgenåbneren har styr på 

som ellers er umuligt at opretholde hvis man kun sjældent 
åbner. 

Det er rart for pædagogerne at der åbnes ens hver dag, det 
giver et fast udgangspunkt.  



 

Det kan være sårbart i tilfælde af f.eks. sygdom.  

 

Vidensdeling fra forældreråd 

Har i særlige punkter med fra jeres 
forældreråd. Eller videndeling af tiltag eller 

bare en god ide der skal deles. 

Der er generelt blevet brugt meget tid på Aula i de respektive 

afdelinger. 

Vi skal huske at tage det gode fra Corona med os videre: vask 

hænder om morgenen, aflevering på legepladsen i 

sommerperioden samt struktur på vask af legetøj. 
 

Orientering fra Dagtilbudsleder 
 

Der er ikke kommet svar på høringen om dagplejens 

organisering. 

 

Børnetallet: Det ser stadig ud som om børnetallet falder. 

Lokalt kan der være pres på vuggestuerne særligt på grund af 

søskende. Der er ledige pladser i børnehaven, men det tager 

tid før det kan ses i vuggestuen.  

Det er muligt at starte et sted og efterfølgende flytte barnet.  

 

Der er indgået en ny arbejdstidsaftale: Der er et stort arbejde i 

at få aftalen på plads. Aftalen er lokal og gælder i Aarhus. 

Institutionerne skal i større grad skemasætte hvad de bruger 

deres timer til. 

 

Der er fortsat fokus på sprog. I næste uge starter næste del af 

forløbet.  

 

Corona: det ser ud til at påvirke vores hverdag et stykke frem 

ad. Vi går varmere vejr i møde og det ser positivt ud i forhold 

til at forlænge den ekstra bemanding.  
 



 

Evt. 

 

Snak om komme-gå-tider samt hvordan man får  

forældre til at bruge dem Korrekt. 

 

Mulighed for kortere åbningstid i dagtilbud. En 

afdeling kan f.eks. åbne senere. 

Det kan sammenlignes med dagplejen som tidligere 

har haft forskellige åbningstider.  

Formålet er at bruge ressourcerne bedst muligt. 

Det er problematisk fordi der ikke er frit valg i  

Stavtrup samt i tilfælde af jobskifte.   

Der kommer et oplæg til forældrerådene og punktet  

er på til næste bestyrelsesmøde. 

 

Punkter til næste (& kommende) møde 

 

Evaluering af Aula til efteråret 

Mulighed for kortere åbningstid. Se ovenstående 

Skolestart: hvordan gik det sidste gang: kan man lære noget? 

 

 

 

 

 
 

 

 

 


